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Rada Miasta Katowice 
 
 
 
Protokół  z  IV  sesji  IX kadencji samorządu. 
 
Data sesji: 20 czerwca 2024 r.  
Miejsce sesji: Urząd Miasta przy ul. Młyńskiej 4.  
Godzina rozpoczęcia sesji: 13:30                                                                                                                                                 
Godzina zakończenia sesji: 16:30 
Numery podjętych uchwał: IV/32/24 do IV/51/24 
Prowadzący obrady:   Przewodniczący Rady Miasta Katowice Pan Łukasz Borkowski   
 
                              
Protokołowała: Beata Musiał  
 
Zał.  nr 1. Informacja międzysesyjna Prezydenta Miasta Katowice. 
Zał. nr 2.  Opinia Klubu „KO” dot. Raportu o stanie miasta Katowice za 2023 r.  
Zał. nr 3. Przemówienie Pana Tadeusza Oczko - Przewodniczącego Rady Seniorów Miasta 
Katowice dot. Raportu o stanie miasta Katowice za 2023 r.  
Zał. nr 4. Przemówienie Prezydenta nt. wykonania budżetu miasta Katowice za 2023 r.  
Zał. nr 5. Przemówienie Wiceprzewodniczącego Klubu „KO” dot. wykonania budżetu miasta 
Katowice za 2023 r.  
Zał. nr 6. Opinia Komisji Rewizyjnej nt. wykonania budżetu miasta Katowice za 2023 r. wraz  
z wnioskiem absolutoryjnym. 
 
W sesji uczestniczyło 26 radnych ( na 28 ogółem). 
Radni nieobecni:  

1. Jacek Kalisz 
2. Magdalena Skwarek 
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Porządek obrad IV  sesji Rady Miasta Katowice  

wraz z zaproponowanymi zmianami 
1. Otwarcie sesji. 
2. Powołanie sekretarzy sesji. 
3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 
4. Przyjęcie protokołu z III sesji. 
5. Zmiany w porządku obrad. 

a) Ślubowanie Radnego. 
b) Rozpatrzenie Oświadczenie Rady Miasta Katowice w dniu Narodowego Dnia 

Powstań Śląskich. 
6. Informacja o działaniach Prezydenta Miasta Katowice w okresie międzysesyjnym. 
7. Rozpatrzenie raportu o stanie miasta Katowice za 2023 r. 

a) Przedstawienie raportu o stanie miasta Katowice za 2023 r. (DS-45/24). 
b) Debata nad raportem. 
c) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta 

Katowice wotum zaufania (DS-46/24). 
8. Rozpatrzenie: 

a) sprawozdania z wykonania budżetu miasta Katowice za 2023 rok z erratą (DS-
1807/24) wraz z informacją uzupełniającą do sprawozdania z wykonania 
budżetu miasta Katowice za 2023 rok (DS-1809/24). 

b) informacji Prezydenta Miasta Katowice o stanie mienia komunalnego 
dotyczącej roku budżetowego 2023 wraz z korektą (DS-1811/24) 

c) sprawozdania o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta 
Katowice na lata 2023 -2045 za 2023 rok (DS-1810/24). 

d) sprawozdania z wykonania planów finansowych samorządowych instytucji 
kultury i samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej, wobec 
którego Miasto pełni funkcję organu tworzącego za 2023 rok (DS-1808/24). 

e) sprawozdania finansowego miasta Katowice za 2023 r. (DS-41/24) wraz ze 
sprawozdaniem niezależnego biegłego rewidenta z badania sprawozdania 
finansowego Miasta Katowice za okres od 01.01.2023 r. do 31.12.2023 r. (DS-
42/24) 

f) opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach o przedłożonym przez 
Prezydenta Miasta Katowice sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2023 rok 
wraz z informacją o stanie mienia komunalnego (DS-7/24). 

9. Debata absolutoryjna. 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z programu zadań 

społecznych i gospodarczych miasta Katowice za 2023 rok (DS-6/24). 
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

z wykonania budżetu miasta Katowice za 2023 rok ( DS-1806/24). 
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego miasta Katowice za 2023 rok (DS-43/24). 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Katowice 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu miasta Katowice za 2023 rok (DS-44/24). 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji 

Miejskiego Programu „Katowicki Senior w Mieście” na lata 2022-2027 za 2023 rok 
(DS-37/24). 



 

str. 3 
 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych 
Rady Miasta Katowice na II półrocze 2024 roku (DS-38/24). 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miasta Katowice  
nr II/6/24 z dnia 14 maja 2024 r. w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków  
i Petycji Rady Miasta Katowice oraz ustalenia jej składu osobowego (DS-39/24). 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miasta Katowice  
nr II/8/24 z dnia 14 maja 2024 r. w sprawie ustalenia składów osobowych komisji 
stałych Rady Miasta Katowice (DS-40/24). WYKREŚLONY 

a) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany regulaminu realizacji 
przedsięwzięć niskoemisyjnych w ramach realizacji projektu „STOP SMOG w 
GZM - poprawa jakości powietrza na terenie Górnośląsko-Zagłębiowskiej 
Metropolii” (DS-52/24) 

b) Rozpatrzenie Projektu uchwały w sprawie delegowania radnych Rady Miasta 
Katowice do składu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w Katowicach  
(DS-54/24). 

c) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz w budżecie 
miasta Katowice na 2024 r. (DS-56/24). 

d) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej miasta Katowice na lata 2024-2025 (DS-57/24). 

e) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad  
i trybu postępowania przy udzielaniu dotacji celowej na realizację zadań  
z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej oraz kryteriów wyboru 
inwestycji do finansowania (DS-58/24). 

f) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Zasad przeprowadzenia 
w mieście Katowice naboru wniosków o zawarcie umowy najmu, w tym 
określenia dodatkowych kryteriów pierwszeństwa, zasad przeprowadzania 
oceny punktowej i maksymalnej wysokości obowiązkowej kaucji dla 
mieszkań budowanych z wykorzystaniem finansowania zwrotnego  
i wsparcia z Funduszu Dopłat” (DS-51/24). 

g) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
"Zasad przeprowadzenia naboru wniosków o zawarcie umowy najmu,  
w tym określenia kryteriów pierwszeństwa, zasad przeprowadzania oceny 
punktowej oraz wysokości obowiązkowej kaucji dla mieszkań w ramach 
programu "Mieszkanie Plus" w Katowicach" (DS-53/24). 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej nadania 
Pomnikowi Powstańców Śląskich oraz parkowi Powstańców Śląskich imienia "Pamięci 
Ofiar Wojny Domowej" ( DS-50/24). 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Dyrektora 
III Liceum Ogólnokształcącego im. A. Mickiewicza w Katowicach (DS-49/24). 

a) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wskazania Wiceprzewodniczącego 
Rady Miasta Katowice, uprawnionego do podpisywania polecenia wyjazdu 
służbowego dla Przewodniczącego Rady Miasta Katowice (DS-61/24) 

b) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 
składów osobowych komisji stałych Rady Miasta Katowice (DS-62/24). 

c) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru 
przewodniczących i wiceprzewodniczących stałych komisji Rady Miasta 
Katowice (DS-63/24). 

20. Komunikaty i wolne wnioski. 
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21. Zamknięcie sesji. 
 
Punkt 1. Otwarcie sesji. 
 
Przewodniczący Rady Łukasz Borkowski otworzył obrady IV sesji Rady Miasta Katowice IX 
kadencji samorządu. 
Powitał obecnych na sali Panów: Prezydenta, Wiceprezydentów, Panią Skarbnik, Pana 
Sekretarza i Pana Dyrektora.  
Powitał Panie i Panów Radnych.   
 
Powitał serdecznie Pana Mikołaja Dorożałę Wiceministra Klimatu i Środowiska, Głównego 
Konserwatora Przyrody. 
Podobnie, powitał  Nadleśniczego  Nadleśnictwa  Katowice  Pana Wojciecha Kubicę. 
 
Powitał pracowników Urzędu Miasta Katowice i miejskich jednostek organizacyjnych oraz 
przedstawicieli mediów.  
Także obecnych Przewodniczących Rad i Zarządów Dzielnic, mieszkańców Katowic przybyłych 
na sesję oraz  internautów.  
 
Serdecznie przywitał Pana Arkadiusza Konowalskiego Komendanta  Miejskiego Policji  
w Katowicach.  
 
Przypomniał, że porządek obrad IV sesji Rady Miasta Katowice został Państwu radnym 
dostarczony przy zawiadomieniach o sesji.  
 
Na podstawie listy obecności stwierdził, że obrady sesji są prawomocne. 
 
Zwyczajowo poinformowano publiczność przybyłą na dzisiejszą sesję, iż w związku  
z rozporządzeniem RODO dane osobowe dotyczące utrwalania wizerunku oraz wypowiedzi  
są zbierane w związku z nagrywaniem obrad Rady Miasta Katowice przez urządzenia 
rejestrujące obraz i dźwięk, jak również udostępniane na stronach Biuletynu Informacji 
Publicznej Miasta Katowice.  
 
Rada Miasta Katowice uczciła minutą ciszy pamięć zmarłego śp. Henryka Słoty – byłego 
Radnego Rady Miasta Katowice w latach 1994-1998, pierwszego Przewodniczącego RJP  
nr 6 Ligota-Panewniki.  
 
Pan Wiceprezydent Jarosław Makowski poinformował, że na dzisiejszym spacerze po Lesie 
Murckowskim zastanawiali się wraz z Panem Ministrem Dorożałą, jak skutecznie i dobrze 
chronić ten las. Byli tam przedstawiciele Lasów Państwowych, organizacji pozarządowych, 
oraz przedstawiciele gminy.  Jest to las ważny,  także dla ościennych miast, w tym: Mysłowic, 
Mikołowa, Tychów, Rudy Śląskiej. Walczymy o wyjątkową funkcję społeczną tego lasu, 
przede wszystkim, funkcję przyrodniczą. Takie jest nasze oczekiwanie.  
Wiceprezydent podziękował za obecność Pana Ministra i wsparcie dla tej sprawy.   
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Pan Mikołaj Dorożała Wiceminister  Klimatu i Środowiska, Główny Konserwator Przyrody 
zauważył, że nie spodziewał się, iż po tej roboczej, jakże ważnej wizycie, będzie miał ten 
zaszczyt, wystąpić jeszcze na sesji Rady Miasta Katowice .  
Poinformował, że jest byłym samorządowcem. Jest dumny, że przybywa do najbardziej 
zielonego miasta w Polsce. Wy, tutaj w Katowicach, na Śląsku, pokazujecie, jak można przejść 
transformację z głową, z rozsądkiem, z zaangażowaniem i stać się liderem. Rozmawialiśmy  
o podejściu do walki o czyste powietrze i o roli Śląska w tym procesie. Minister 
poinformował, że kiedyś biegł tutaj jeden z półmaratonów którego trasa przebiegała przez 
Park Śląski. Wtedy miał także okazję rozejrzeć się trochę, zobaczyć piękno i urok tego 
miejsca.  
Dzisiaj, w Lesie Murckowskim byliśmy z przyrodnikami, ze społecznikami, z tymi wszystkimi 
ruchami leśnymi, które w całej Polsce przez ostatnie lata, budują swoją pozycję. To jest 
zupełnie inna sytuacja, w stosunku do tego, co było jeszcze 10-15 lat temu. Świadomość 
społeczna ogromnie wzrosła. Państwo, jako reprezentanci mieszkańców Katowic, wiecie  
o tym doskonale, że ta świadomość dzisiaj jest na bardzo wysokim poziomie  
i to zaangażowanie, również w pracy samorządowców, czy administracji centralnej jest 
niezwykle istotne. Podczas spaceru  obecni byli też przedstawiciele Lasów Państwowych  
i wszyscy razem rozmawialiśmy o projekcie, który w tym przypadku dotyczy Państwa 
bezpośrednio, tutaj na miejscu. Minister wspomniał o projekcie, który realizowany jest   
w sposób ogólnopolski. Katowice są częścią tego projektu. Tworzymy właśnie nową 
funkcjonalność lasów, które nazywamy „lasami społecznymi”. Społecznicy, samorządowcy, 
aktywiści, przyrodnicy, duża grupa leśników, przez ostatnie lata planowała, że w lasach, 
wiodącą funkcją nie powinna być tylko funkcja gospodarcza, ale właśnie funkcja społeczna  
i przyrodnicza. Mówimy o trzech podstawowych funkcjach lasów. Te dwie są niezwykle 
istotne. Lasy Murckowskie są przykładem, gdzie tego typu projekt może z powodzeniem  
się rozwijać. Dzisiaj wytypowaliśmy miasto Katowice, w gronie 10 największych miast  
w Polsce, gdzie będziemy realizować właśnie tę ideę tworzenia lasów społecznych. Ten 
projekt ruszył. On się nazywa Ogólnopolską Naradą o lasach. Minister dodał, że Pan 
Wiceprezydent był jednym z tych samorządowców, który był zaangażowany w cały ten 
proces.  
Pod koniec kwietnia mieliśmy w Warszawie konferencję  z  uczestnikami z całej Polski, w tym 
tymi, którzy jeszcze jakiś czas temu przypinali się do drzew, walcząc z wycinkami, w różnych 
miejscach w Polsce, z tymi, którzy byli po drugiej stronie. Dzisiaj, razem, przy jednym stole, 
po to, żeby zawalczyć o to, co jest najcenniejsze dla nas. Nie trzeba tego mówić nigdzie 
indziej, jak na Śląsku, bo Państwo doskonale wiecie, walcząc o tę przyrodę i mając piękne 
efekty swojej pracy.  
Minister zaprosił do tego projektu, poprosił o wsparcie, o zaangażowanie.  
Będzie to powstawało w ciągu najbliższych miesięcy, w drodze dialogu i dyskusji.  Często, 
trudnych, gdyż  mamy różnych interesariuszy, mamy przyrodników, mamy przemysł 
drzewny, mamy Lasy Państwowe, których potrzeby musimy jakoś pogodzić. Czasami te 
interesy są sprzeczne ale w większości przypadków da się znaleźć wspólne rozwiązanie.  
Dzisiaj celem jest to, żebyśmy stworzyli dla Katowic system lasów społecznych z wiodącą 
funkcją społeczną, która da tę perspektywę, że te lasy przetrwają i że będą służyć ochronie 
przyrody, będą przyczyniały się do walki ze zmianami klimatu, chociażby w kontekście suszy. 
Widzieliśmy dzisiaj poziom wody po opadach. To ma niezwykle istotne znaczenie pod kątem 
retencji, także pod kątem zdrowia psychicznego i w ogóle zdrowia szeroko pojętego, czyli 
inwestycji w ochronę przyrody. 
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Ze strony Ministerstwa, wyraził ogromne podziękowanie za zaangażowanie miasta Katowice, 
dla samorządu. Cieszymy się, że Katowice są częścią tego projektu.  
Pan Minister bardzo liczy i mocno trzyma kciuki za budowanie tej szczytnej idei jaką są lasy 
społeczne. Właśnie Katowice mają szansę być przykładem dla innych miejsc w Polsce, że da 
się i można to zrobić, że to się opłaca, że to jest ważne i że wszyscy zgadzamy się co do tej 
idei.   
 
Pan Przewodniczący Łukasz Borkowski podziękował za wizytę i za to, że Katowice mogą być 
pionierem w kwestii zachowania i konserwacji przyrody, tak aby zachować i pielęgnować Las 
Murckowski.  
 
Pan Wojciech Kubica Nadleśniczy Nadleśnictwa  Katowice  poinformował,  że stanowisko 
Nadleśniczego Nadleśnictwa Katowice zostało mu powierzone 2 kwietnia br. Nie ma więc  
jeszcze takiego dokładnego rozeznania, jak te lasy w szczególe wyglądają. Natomiast  
to, co rzuciło się na pierwszy rzut oka, to, że lasy mają niewątpliwie najważniejszą funkcję do 
wypełnienia  jaką jest funkcja społeczna.   
Miasto Katowice, czy szerzej patrząc na to, jako na aglomerację, to blisko 2 miliony ludzi i ten 
las, który otacza w zasadzie wszystkie miasta, zgrupowane w aglomeracji, to jest  element, 
który potrafi ukoić nerwy ludzi, często zapracowanych, czy w jakiś sposób zmęczonych.  
Na pierwszy plan, załoga Nadleśnictwa Katowice będzie się starała wypełniać, przede 
wszystkim, tę społeczną rolę. Mamy, jako leśnicy, sposoby prowadzenia zrównoważonej 
gospodarki leśnej w taki właśnie sposób aby funkcje społeczne zostały jak najbardziej 
wypełnione. Dobrze jest porozumiewać się z wszelkiego rodzaju grupami społecznymi,  
z samorządowcami, bo wtedy będziemy w stanie sobie określić, czego wszyscy oczekujemy 
od tego lasu, który nas otacza.  
Pan Nadleśniczy zaprosił do współpracy radnych, wszystkich ludzi zrzeszonych w różnego 
rodzaju stowarzyszeniach, w celu porozumienia się przy wspólnym stole, gwarantując 
trwałość tego lasu i dbając o to, aby ten krajobraz, który nas otacza był nadal „ładny”. Z wież 
przeciwpożarowych widać, że to jest naprawdę zielone miasto. Musimy to w tak dobrej 
kondycji i w takim ładnym wizerunku utrzymać.  
 
Przewodniczący Rady potwierdził, że liczy na owocną współpracę z Nadleśnictwem Katowice 
pod nowym kierownictwem.  
 
Punkt 2.  Powołanie sekretarzy sesji.  
 
Na sekretarzy sesji, Prowadzący obrady zaproponował: Pana Radnego Krzysztofa Krausa  
oraz Pana Radnego Dawida Kamińskiego.  
Wymienieni, wyrazili zgodę. 
 

Wobec braku uwag oraz zgłoszeń, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wybór 
sekretarzy sesji.  
Zostali oni powołani jednogłośnie, przy 25 głosach „za”. 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.  
 
Do Komisji Uchwał i Wniosków, oprócz sekretarzy sesji,  Prowadzący obrady, zaproponował 

https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%204,%20Glosowanie%201,%20Data%2020.06.2024%2013.58.27.pdf
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Pana Piotra Trząskiego na funkcję jej Przewodniczącego. 
Zainteresowany wyraził zgodę.  
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wybór 
Komisji Uchwał i Wniosków.  
Komisja taka została powołana  jednogłośnie, przy 25 głosach „za”. 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 4. Przyjęcie protokołu z III sesji. 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół z III sesji Rady Miasta Katowice z dnia  
29 maja 2024r. był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miasta oraz na stronie BIP,  
w zakładce: Rada Miasta, Sesje, Protokoły. 
  
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał protokół  
z III sesji IX kadencji samorządu pod głosowanie.  
 
Protokół przyjęto jednogłośnie, przy 25 głosach „za”. 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 5. Zmiany w porządku obrad. 
Na podstawie § 10 ust. 3 Regulaminu Rady Miasta Katowice, stanowiącego załącznik  nr  3 do 
Statutu Miasta Katowice  Prezydent Miasta Katowice zawnioskował  o zmiany  w  porządku 
obrad polegające  na: 
1.dopisaniu punktu 17c) Rozpatrzenie projektu uchwały w  sprawie zmian budżetu oraz  
w budżecie miasta Katowice na 2024 rok (DS-56/24). 
Zmiana została przyjęta jednogłośnie, przy 25 głosach „za”.  
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
2.Dopisaniu punktu 17d) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 
Prognozie Finansowej miasta Katowice na lata 2024-2045 (DS-57/24). 
Zmiana została przyjęta jednogłośnie, przy 25 głosach „za”.  
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
3.Dopisaniu punktu 17e) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
zasad i trybu postępowania przy udzielaniu dotacji celowej na realizację zadań z zakresu 
ochrony środowiska i gospodarki wodnej oraz kryteriów wyboru inwestycji do finansowania  
(DS-58/24). 
Zmiana została przyjęta jednogłośnie, przy 25 głosach „za”.  
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
4.Dopisaniu punktu 17f) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Zasad 
przeprowadzenia w mieście Katowice naboru wniosków o zawarcie umowy najmu, w tym 
określenia dodatkowych kryteriów pierwszeństwa, zasad przeprowadzania oceny punktowej 
i maksymalnej wysokości obowiązkowej kaucji dla mieszkań budowanych z wykorzystaniem 
finansowania zwrotnego i wsparcia z Funduszu Dopłat” (DS-51/24). 
Zmiana została przyjęta jednogłośnie, przy 25 głosach „za”.  
( Protokół z imiennego głosowania)  

https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%204,%20Glosowanie%202,%20Data%2020.06.2024%2013.59.02.pdf
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%204,%20Glosowanie%203,%20Data%2020.06.2024%2013.59.46.pdf
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%204,%20Glosowanie%207,%20Data%2020.06.2024%2014.07.02.pdf
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%204,%20Glosowanie%208,%20Data%2020.06.2024%2014.07.26.pdf
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%204,%20Glosowanie%209,%20Data%2020.06.2024%2014.07.56.pdf
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%204,%20Glosowanie%2010,%20Data%2020.06.2024%2014.08.36.pdf
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5. Dopisaniu punktu 17g) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
przyjęcia "Zasad przeprowadzenia naboru wniosków o zawarcie umowy najmu, w tym 
określenia kryteriów pierwszeństwa, zasad przeprowadzania oceny punktowej oraz 
wysokości obowiązkowej kaucji dla mieszkań w ramach programu "Mieszkanie Plus"  
w Katowicach" (DS-53/24). 
Zmiana została przyjęta jednogłośnie, przy 25 głosach „za”.  
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Pan Wiceprezydent Bogumił Sobula poprosił o uwzględnienie w porządku obrad chwilowej 
nieobecności Pana Prezydenta Marcina Krupy, która wynika z prowadzenia przez niego 
Zgromadzenia Śląskiego Związku Gmin i Powiatów. Prezydent, ze zrozumiałych względów,  
chciałby wziąć udział w punktach dotyczących wotum zaufania i absolutorium.  
 
W uzgodnieniu z Przewodniczącym Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości Panem Piotrem 
Pietraszem, Przewodniczący  Rady zawnioskował o zmiany w  porządku obrad polegające  
na wykreśleniu punktu 17) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady 
Miasta Katowice nr II/8/24 z dnia 14 maja 2024 r. w sprawie ustalenia składów osobowych 
komisji stałych Rady Miasta Katowice (DS-40/24). 
Zmiana została przyjęta jednogłośnie, przy 25 głosach „za”.  
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Wszystkie propozycje zgłoszone przez Klub PiS znajdą się w projekcie uchwały, którego 
wprowadzenie, Prowadzący obrady zobowiązał się zaproponować w punkcie 19 b). 
 
Na podstawie § 10 ust. 3 Regulaminu Rady Miasta Katowice, stanowiącego załącznik   
nr  3 do Statutu Miasta Katowice,  Przewodniczący Rady Miasta Katowice zawnioskował   
o zmiany  w porządku obrad polegające  na: 
1.Dopisaniu punktu 5a) Ślubowanie Radnego. 
Zmiana została przyjęta jednogłośnie, przy 25 głosach „za”.  
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
2.w uzgodnieniu z Szefami Klubów – zaproponował zmianę w porządku obrad polegającą na 
dopisaniu punktu 5b) rozpatrzenie projektu oświadczenia Rady Miasta Katowice: W dniu 
Narodowego Dnia Powstań Śląskich (DS-64/24). 
Zmiana została przyjęta jednogłośnie, przy 25 głosach „za”.  
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
3.Dopisaniu punktu 19a) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wskazania 
Wiceprzewodniczącego Rady Miasta Katowice, uprawnionego do podpisywania polecenia 
wyjazdu służbowego dla Przewodniczącego Rady Miasta Katowice (DS-61/24). 
Zmiana została przyjęta jednogłośnie, przy 25 głosach „za”.  
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
4.Dopisaniu punktu 19b) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
ustalenia składów osobowych komisji stałych Rady Miasta Katowice (DS-62/24). 
Zmiana została przyjęta jednogłośnie, przy 25 głosach „za”.  
( Protokół z imiennego głosowania)  

https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%204,%20Glosowanie%2011,%20Data%2020.06.2024%2014.09.07.pdf
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%204,%20Glosowanie%206,%20Data%2020.06.2024%2014.06.38.pdf
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%204,%20Glosowanie%204,%20Data%2020.06.2024%2014.05.51.pdf
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%204,%20Glosowanie%205,%20Data%2020.06.2024%2014.06.15.pdf
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%204,%20Glosowanie%2012,%20Data%2020.06.2024%2014.09.35.pdf
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%204,%20Glosowanie%2013,%20Data%2020.06.2024%2014.09.58.pdf


 

str. 9 
 

 
5.Dopisaniu punktu 19c) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
wyboru przewodniczących i wiceprzewodniczących stałych komisji Rady Miasta Katowice 
(DS-63/24).  
Zmiana została przyjęta jednogłośnie, przy 25 głosach „za”.  
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
W międzyczasie, Pan Prezydent Marcin Krupa przybył na sesję Rady, nie trzeba więc było 
wprowadzać kolejnych zmian w porządku obrad.  
 
Punkt 5a) Ślubowanie Radnego. 
 
Ślubowanie dotyczyło zaproszonego na dzisiejszą sesję Pana Łukasza Hankusa. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że na podstawie  art. 23a ustawy o samorządzie 
gminnym przed przystąpieniem do wykonywania mandatu radni składają ślubowanie. 
Ślubowanie odbywa się w ten sposób, że po odczytaniu roty wywołany radny powstaje  
i wypowiada słowo "ślubuję". Ślubowanie może być złożone z dodaniem zdania:  
"Tak mi dopomóż Bóg." 
 
W związku z tym poprosił wszystkich o powstanie. 
 
Przewodniczący Rady odczytał rotę ślubowania: 
,,Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki 
radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy  
i jej mieszkańców.'' 
 
Pan Łukasz Hankus podszedł do mównicy i dokonał aktu ślubowania (poprzez 
wypowiedzenie słowa "ślubuję", z dodaniem zdania: "Tak mi dopomóż Bóg."). 
 
Punkt 5b) Rozpatrzenie projektu oświadczenia Rady Miasta Katowice: W dniu Narodowego 
Dnia Powstań Śląskich (DS-64/24) 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt oświadczenia jako druk 
sesyjny DS-64/24. 
Odczytał  treść oświadczenia. 
 
Wobec braku uwag i zgłoszeń, Prowadzący obrady poddał projekt odczytanego 
oświadczenia pod głosowanie. 
Oświadczenie podjęto jednogłośnie, przy 26 głosach „za”.  

/ Oświadczenie/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 6. Informacja o działaniach Prezydenta Miasta Katowice w okresie międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że informacja o działalności Pana Prezydenta została 
radnym przekazana na E-sesję i mailowo. 

/ Informacja międzysesyjna Prezydenta Miasta – zał. nr 1 do protokołu/  

https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%204,%20Glosowanie%2014,%20Data%2020.06.2024%2014.10.22.pdf
https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=141314&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%204,%20Glosowanie%2015,%20Data%2020.06.2024%2014.15.35.pdf
https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Sesje/dokument.aspx?idr=141302
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Pan Radny Piotr Pietrasz zauważył, że według informacji medialnych, w dniu 14 maja br. 
zostało skierowane pismo Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego do Marszałka Województwa/ 
Prezydentów/ Wójtów/Burmistrzów.  
W piśmie czytamy: „Zwracam się z prośbą o wskazanie miejsc, obiektów możliwych  
do wykorzystania przy masowym napływie cudzoziemców”. W dokumencie doprecyzowano, 
że chodzi o cudzoziemców innych, niż objętych pomocą na podstawie ustawy z 12 marca 
2022 r. o pomocy obywatelom Ukrainy w związku  z konfliktem zbrojnym na terytorium tego 
państwa.  
Radny zapytał, czy wpłynęło takie pismo z Urzędu Wojewódzkiego do Pana Prezydenta i czy 
zostały podjęte jakieś działania w związku z paktem imigracyjnym. 
 
Pan Prezydent Marcin Krupa potwierdził i poinformował, że sprawa została skierowana  
do Pana Wiceprezydenta Macieja Biskupskiego oraz podległych mu Wydziałów UM.  
Działania  w  przedmiotowym  zakresie  będą  prowadzone.  
 
Punkt 7. Rozpatrzenie raportu o stanie miasta Katowice za 2023 r. 
 
Przewodniczący Rady Pan Łukasz Borkowski przypomniał, że już po raz szósty  
w historii Rady Miasta Katowice, realizujemy procedurę rozpatrzenia  raportu o stanie 
miasta.  
Zgodnie z przepisem art. 28aa ust. 2 tej ustawy Raport obejmuje podsumowanie działalności 
Pana Prezydenta w roku 2023 r., w szczególności realizację polityk, programów i strategii, 
uchwał Rady Miasta Katowice i budżetu obywatelskiego. 
 

a) Przedstawienie raportu o stanie miasta Katowice za 2023 r. (DS-45/24). 
 
Prowadzący obrady  przypomniał, że radni otrzymali raport w ustawowym terminie – 
wpłynął on do Biura Rady Miasta jako druk sesyjny DS-45/24. 
Z raportem zapoznały się branżowe komisje stałe Rady Miasta Katowice. 
 
Pan Prezydent Marcin Krupa przedstawił Raport w postaci wyświetlonego na ekranie filmu. 
 

b) Debata nad raportem. 
Przewodniczący Rady przypomniał, że debatę nad Raportem prowadziliśmy już  
na posiedzeniach branżowych komisji stałych Rady Miasta Katowice. 
Zaproponował następującą kolejność wystąpień: Przewodniczący Klubów, Radni,  
mieszkańcy. 
 
1. PRZEWODNICZĄCY KLUBÓW: 
- Przewodnicząca  Klubu „Koalicji Obywatelskiej” Pani Beata Bala przedstawiła opinię klubu 
„KO” dot. Raportu o stanie miasta za 2023 r.  

/ Przemówienie Pani Beaty Bali – zał. nr 2 do protokołu/ 
 

- Przewodniczący Klubu „Forum Samorządowe i Marcin Krupa” Pan Damian Stępień 
przedstawił opinię Klubu „FSiMK”  
„Rok 2023 przyniósł w Katowicach wiele zmian, nowych inwestycji, ważnych decyzji  
i  mnóstwo różnego rodzaju wydarzeń. Dziś w Katowicach żyje się dużo lepiej niż 20 lat temu, 

https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Sesje/dokument.aspx?idr=141352
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niż 10 lat temu, a nawet 5 lat temu. Potwierdzają to, zarówno sami mieszkańcy, jak również 
wysokie pozycje, które Katowice zajmują w różnorodnych ogólnopolskich rankingach jakości 
życia.  
Po zapoznaniu się z Raportem o stanie miasta Katowice za 2023 rok Klub Radnych „Forum 
Samorządowe i Marcin Krupa” pragnie wyrazić swoje pozytywne stanowisko oraz uznanie  
dla działań podejmowanych na rzecz rozwoju naszego miasta. Raport ten jest dowodem  
na to, że Katowice nieustannie się rozwijają, realizując przyjęte strategie i wprowadzając 
innowacyjne rozwiązania na wielu płaszczyznach.  
W tym miejscu chciałbym zwrócić uwagę na znaczenie aktualizacji Strategii Rozwoju Miasta, 
którą miasto Katowice przeprowadziło w 2023 roku. Nowa Strategia stanowi fundament 
długofalowego rozwoju miasta, uwzględniając dynamicznie zmieniające się warunki 
gospodarcze i społeczne. Aktualizacja Strategii została przeprowadzona w sposób 
transparentny i z udziałem specjalistów z Uniwersytetu Ekonomicznego w Katowicach, 
radnych, urzędników miejskich, a nade wszystko mieszkańców, co jest niezwykle ważne dla 
budowania zaufania i zaangażowania społeczności lokalnej. Nowa Strategia kładzie 
szczególny nacisk na zrównoważony rozwój i innowacyjność, ekologię oraz zwiększenie 
atrakcyjności Katowic jako miasta do życia i pracy. Spektrum naszych przyszłych działań 
objęte zostało w ramach pól strategicznych: społeczna jakość życia, metropolitalność, 
przedsiębiorczość, rozwój gospodarczy, klimat i ekosystem miejski, przestrzeń  
i infrastruktura. W 2023 roku w Katowicach z powodzeniem kontynuowano działania, które 
mają na celu tworzenie miasta z doskonałym systemem edukacji, dostępnego i przyjaznego 
dla ludzi w każdym wieku.  
Katowice stają się coraz bezpieczniejszym miejscem, oferującym szeroki wachlarz usług 
zdrowotnych, kulturalnych i sportowych, co znacząco poprawia jakość życia mieszkańców. 
Dzięki tym inicjatywom, katowiczanie nie tylko odczuwają wzrost standardu życia, ale także 
coraz chętniej angażują się w decyzje dotyczące przyszłości miasta.  
W ostatnich latach Katowice cechują się solidnym fundamentem wieloletniej prognozy 
finansowej, która umożliwia dalszą realizację kluczowych, długoterminowych projektów 
inwestycyjnych. Warto wspomnieć że w 2023 roku miasto przeznaczyło prawie 949 milionów 
złotych na wydatki majątkowe, co stanowiło ponad 28% ogólnych wydatków budżetowych. 
Pomimo trudnych warunków gospodarczych w 2023 roku, Katowice odnotowały kolejny 
spadek stopy bezrobocia realnego z 1,5% w 2020 roku do zaledwie 1 % w roku ubiegłym.  
W skali województwa, ten poziom jest kilkukrotnie wyższy i wynosi 3,6%. To wyjątkowe 
osiągnięcie plasuje nasze miasto w czołówce kraju, pod względem niskiego bezrobocia  
i stanowi dowód na to, że Katowice wyróżniają się na tle innych polskich miast jako 
dynamiczny i atrakcyjny rynek pracy.  
Raport o stanie miasta Katowice za 2023 rok wraz z aktualizacją Strategii rozwoju miasta 
wskazuje na dynamiczny rozwój naszego miasta i pokazuje, że Katowice są na dobrej drodze 
do realizacji swoich ambitnych celów.  
Klub Radnych „Forum Samorządowe i Marcin Krupa” wyraża swoje uznanie dla Pana 
Prezydenta oraz wszystkich pracowników urzędu miasta za ich zaangażowanie i ciężką pracę. 
Dziękujemy za owocną współpracę.  
Mamy nadzieję,  że kolejne lata przyniosą jeszcze więcej sukcesów i pozytywnych zmian, 
które uczynią Katowice miejscem jeszcze bardziej przyjaznym i atrakcyjnym dla mieszkańców 
oraz inwestorów.  
Mając powyższe na uwadze, będziemy głosować za udzieleniem wotum zaufania 
Prezydentowi Miasta Katowice.  
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Wcześniej, bo w kwietniu bieżącego roku, to mieszkańcy Katowic, poprzez największe święto 
demokracji, to jest bezpośrednie wybory, udzielili Prezydentowi Marcinowi Krupie kolejnego 
wotum zaufania, ponownie oddając mu stery naszego miasta. Warto przypomnieć  
o rekordowym poparciu na poziomie ponad 62%. To imponujący, w skali całego kraju, wynik.  
Stanowi potwierdzenie, że w minionych latach, a zwłaszcza w roku 2023, Prezydent nie tylko 
nie zawiódł oczekiwań, ale także zasłużył na ponowny wybór na ten zaszczytny urząd”  
 
- Przewodniczący Klubu Prawa i Sprawiedliwości Pan Piotr Pietrasz przedstawił opinię Klubu 
„PiS” w sprawie Raportu o stanie miasta Katowice za 2023 r.  
Dzisiaj oceniamy rok 2023. Rok szczególny, kiedy do 27.12.2023 r. funkcjonowała jeszcze 
koalicja Forum Samorządowego i PiS.  
Był to rok wyborczy, z powodu wyborów parlamentarnych, planowanych samorządowych  
i  do Parlamentu Europejskiego. Wszystko to wpływało na funkcjonowanie miasta  
i na bieżące wydarzenia.  
Mało, które miasto, biorąc pod uwagę potencjał ludności, może pochwalić się taką skalą 
wydatków na inwestycje. Nie byłoby to możliwe, gdyby nie wsparcie rządowe za Rządu 
Premiera Mateusza Morawieckiego. Tu, warto wymienić wiele inicjatyw, jak np. parki  
w dzielnicach, dzięki Programowi „Polskiego Ładu”, Dom Wojciecha Kilara, „Zielona 
Warszawska”, rewitalizacja „Stargańca” i wiele pomniejszych inicjatyw, na które miasto 
pozyskało środki  korzystając z możliwości  stworzonych przez ubiegły Rząd.  
Miasto jest przygotowane do absorbcji tak dużych funduszy, zarówno pod względem 
finansowym, jak i organizacyjnym. Przygotowało się do realizacji wielkich projektów, widząc 
to chociażby po stanie mienia komunalnego. Warto zwrócić uwagą na Katowickie 
Towarzystwo Budownictwa Społecznego,  będące beneficjentem dużych środków 
rządowych. 
Jak wiemy Program „Mieszkanie +” nie odniósł sukcesu, ale w naszym mieście te budynki 
powstały, weszły do zasobu mieszkaniowego i będą funkcjonować, niezależnie od tego  
w jakiej formule. Był to krok dalej, niż w wielu innych miastach, gdzie ten program 
realizowano.  
Doceniamy zaangażowanie władz  miasta w troskę o mieszkalnictwo. Jest to bardzo ważna 
działalność. Jest ona prowadzona bardzo odważnie, również w trybie ustawy Lex deweloper, 
która budzi pewne kontrowersje. Jak wiemy, nie ustrzegliśmy się  pewnych błędów, 
chociażby w sprawie Burowca.  Sądzimy jednak, że ten kierunek działań Pana Prezydenta  
w dążeniu aby mieszkańców Katowicom przybywało (muszą mieć gdzie mieszkać), jest 
bardzo ważnym kierunkiem rozwoju. Wierzymy, że w przyszłości unikniemy procesów 
sądowych i projekty będą przygotowane dobrze, jak większość dotychczasowych.  
Rok 2023 r. należy oceniać z perspektywy ostatnich pięciu lat i zmian, które zaszły  
w finansach miasta. Były to takie wydarzenia, jak: pandemia COVID, wojna w Ukrainie i fala 
uchodźców.  
Wydatki w 2018, to było niespełna 2 mld zł, w 2023 to 3 mld 300 mln zł. Wydatki  
na inwestycje w 2018  to 317 mln zł, w 2023 ponad 900 mln. Dochody w 2018 to niepełna  
2 mld zł, a dzisiaj 3 mld zł. I, to w czasie, kiedy ówczesna opozycja krytykowała PiS za zmiany  
w systemie finansowania samorządów. Radny chciałby, aby za rok o tej porze, było tak samo 
duże wsparcie ze strony rządowej dla samorządów, jak miało to miejsce do tej pory.  
Pochwalił, jak zwykle, merytoryczne przygotowanie służb finansowych miasta.  
Dzisiejsze głosowanie to nie tylko odniesienie do przeszłości, ale także wyraz swoistego 
zaufania i nadziei, że  obok działań związanych z ochroną środowiska, ze wsparciem biznesu, 
nadal dużo uwagi będzie poświęcane takim tematom jak: rozwój mieszkalnictwa, zwłaszcza 
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socjalnego i że zrealizowane będą obietnice budowy: hali hokejowej, tramwaju na południe  
i wielu innych ważnych inicjatyw dla naszego miasta.  
Miasto Katowice nie jest samotną wyspą, decyzje otoczenia rządowego, zapewne będą miały 
wpływ na decyzje samorządu, co będziemy mogli podsumować i rozliczyć w przyszłym roku.  
Reasumując, Klub „PiS” będzie głosował „za”.  
 
2.RADNI 
Nikt spośród pozostałych radnych, nie wyraził chęci zabrania głosu w tym punkcie.   
 
3.MIESZKAŃCY (wg kolejności zgłoszeń). 
 
Przewodniczący Rady zaproponował, aby wzorem rozwiązań przyjętych w latach ubiegłych, 
każdy mieszkaniec otrzymał 5 minut na zabranie głosu w debacie. Do debaty zgłosiło się  
4 mieszkańców. 
 
Poinformował jeszcze mieszkańców, iż w związku z rozporządzeniem RODO Państwa dane 
dotyczące utrwalania wizerunku, imienia i nazwiska oraz wypowiedzi są zbierane w związku  
z nagrywaniem obrad Rady Miasta Katowice przez urządzenia rejestrujące obraz i dźwięk,  
jak również udostępniane na stronach Biuletynu Informacji Publicznej Miasta Katowice.  
 
Zgodnie z kolejnością zgłoszeń głos zabrali: 

1. Pan Adrian Sklorz (Przewodniczący Stowarzyszenia Prawo-Ekologia-Zdrowie 
Katowice) (wyraził zgodę na publikację swoich danych osobowych w nagraniu  
i protokole z sesji). 
„ Pan Prezydent w swoich wypowiedziach wspominał, że docenia sposób zarządzania: 
dynamiczny, męski i twardy,  więc ja, w podobnej tonacji, chciałbym się odnieść do 
tych fragmentów Raportu, które być może na taką twardą ocenę zasługują.  
W spisie treści odnosimy się do realizacji Strategii w takich podrozdziałach jak: 
zrównoważona mobilność i wysoka jakość przestrzeni.  
Będę nawiązywał do dwóch uchwał tutaj podjętych, a następnie ich realizacji. 
Wspólnym mianownikiem jest wymienione już tutaj słowo „Burowiec” w dwóch 
wystąpieniach, a przenosząc to na literę, a właściwie liczbę kolejnych uchwał, to  jest  
to uchwała 1320 i uchwała 1367 z ubiegłego roku. Uchwała 1320 dotyczyła zgody  
na ewentualne postawienie osiedla na optymalnej trasie velostrady. Nie będę o tym 
mówił dużo, ale dwa zdania muszę, ponieważ aż 10 radnych, dzisiaj obecnych,  
nie uczestniczyło w tamtych obradach, więc być może nie wiedzą lub nie pamiętają, 
że towarzyszyło temu ogromne napięcie. 500 protestów społecznych, 8 negatywnych 
opinii urbanistycznych, opinia negatywna Towarzystwa Urbanistów Polskich i wiele 
przesłanek przemawiało przeciwko uchwale. Uchwała ostatecznie została za trzecim 
razem, przy trzecim podejściu, podjęta.  
Przejdę do skutków podjęcia tej uchwały od strony prawnej. Natomiast  od strony 
merytorycznej, chciałbym zwrócić uwagę, że wtedy kiedy ta uchwała była 
podejmowana, niewiele osób zdawało sobie sprawę, że stoi ona w poprzek pewnego 
porozumienia, które zawarło miasto Katowice z miastem Sosnowiec i GZM 20 maja 
2022 roku, gdzie miasto Katowice, przynajmniej deklarowało, nie deklarowało 
skuteczności, ale deklarowało zamiar podjęcia pewnych działań. Natomiast  
ta uchwała niewątpliwie była działaniem dokładnie z wektorem zwróconym  
w kierunku przeciwnym, blokowała działania przewidziane w tymże porozumieniu. 
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Od strony prawnej, jak się sprawa skończyła, większość z Państwa wie.  
17 maja tego roku odbyła się rozprawa, z udziałem kilkudziesięciu mieszkańców 
Wicemarszałkini Senatu RP, 10 dziennikarzy lub więcej, kilku kamer. Ostatecznie, 
ogłoszenie wyroku nastąpiło  27 maja i zgodnie z wyrokiem Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego trzy te zarzuty, które zostały przez Stowarzyszenie określone jako 
kluczowe, wszystkie trzy, zostały uznane przez Wojewódzki Sąd Administracyjny,  
a przypomnę, wystarczyłoby, żeby tylko jeden z tych zarzutów był uznany  
do stwierdzenia, że ta uchwała została wydana w sposób niezgodny z prawem.  
Być może nie byłoby mojego wystąpienia tutaj, gdyby nie wywiad, którego udzielił 
jeden z Wiceprezydentów Telewizji Polskiej  6 czerwca. Wywiad ten wydaje się 
pokazał dwie rzeczy. Po pierwsze, wydaje się, że w dalszym ciągu nie wyciągnięto 
wniosków z tego, co się tutaj wydarzyło, a więc tym bardziej powinniśmy starać się 
pomóc władzom Katowic te wnioski, w przyszłości, wyciągać. Dlatego tu jestem. 
Jestem tu także dlatego, że w tym wywiadzie pojawiła się taka aura pewnego 
lekceważenia. Można było to odnieść w stosunku do potencjału składu 
sędziowskiego, który, jak można było wywnioskować, nie poradził sobie  
z interpretacją tej uchwały, źle ją zrozumiał.  
W rezultacie, chciałbym polemizując tutaj, powiedzieć tylko tyle,  
że  Przewodniczącym  składu sędziowskiego był profesor Artur Żurawik, 
dziesięcioletni sędzia, doktor habilitowany prawa i autor dwóch monografii 
prawnych, wydanych przez Wydawnictwo C.H. Beck.  
Oczywiście, że możemy się spierać dalej i być może spotkamy  
się z naszymi argumentami w NSA. Tym niemniej, wzruszenie tego dobrze 
uzasadnionego wyroku, będzie wymagało, na pewno, znacznie większego wysiłku 
intelektualnego, jakby innej formy pracy intelektualnej, niż występ publicystyczny. 
Zobaczymy jak to się dalej potoczy.  
Ja chciałbym zwrócić tylko uwagę na kilka podstawowych aspektów: pierwsze, nawet 
jeżeli by nie powstała tam velostrada, to ta uchwała była deliktem urbanistycznym. 
Obok jest siedem hektarów terenów, które można przeznaczyć pod zabudowę 
mieszkaniową, drugie, mamy dowód w postaci opinii. To dowód matematyczny, 
że jeżeli tam powstanie takie osiedle, to nigdy nie powstanie velostrada. Dowód 
trzeci, który Państwu przekazaliśmy w takim apelu, że miasto ma możliwość 
odzyskiwania tych terenów, między innymi poprzez plan ogólny i  inwestycje celu 
publicznego.  
Podsumowanie, to punkt czwarty. Wczoraj odbyły się warsztaty i na tych warsztatach 
rozmawialiśmy w sprawie velostrady. Generalnie rzecz biorąc jest taka opinia, dosyć  
w środowisku istotna, że w związku z podpisaniem 3 kwietnia tego roku, a właściwie 
zawarciem tak zwanej Europejskiej Deklaracji Rowerowej, najważniejszego 
dokumentu europejskiego dotyczącego rowerów, rozpoczęły się prace nad Polską 
Strategią Rowerową.  Jest wysokie przekonanie, że powstanie specustawa rowerowa, 
jeszcze w tej kadencji Sejmu, a w związku z powyższym powstanie także rowerowy 
ZRID. Ci, którzy się zajmują urbanistyką wiedzą, o czym mówię. Otóż w tej kadencji 
Sejmu jest wysokie prawdopodobieństwo powstania takiej ustawy, która pozwoli 
odzyskać te tereny i zbudować strategicznie ważną inwestycję,  bez żadnych dalszych 
problemów prawnych”.  

 
2. Pan Jakub Ignaszak (wyraził zgodę na publikację swoich danych osobowych  

w nagraniu i protokole z sesji). 
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„Mieszkam w tym mieście od urodzenia,  23 lata widzę jak się zmienia, jak budują się 
nowe inwestycje,  jak życie towarzyskie tutaj się zmienia.   
Czy idzie to w dobrą stronę? Ja uważam, że tak. Zmieniło się to miasto bardzo.  
Od 2001 roku zmieniło się pozytywnie, natomiast, czy  na tym powinniśmy 
zakończyć?  Nie, miasto powinno się cały czas rozwijać, cały czas iść do przodu,  
a najważniejsze, to moim zdaniem, jest inwestować w młode osoby, w wieku 
studenckim, w wieku po szkole średniej, ponieważ to my będziemy tworzyć  
w przyszłości to miasto, to my będziemy tu mieszkać, zakładać rodziny i będziemy 
pracować na terenie Katowic.  Dlatego bardzo chciałbym, może to jest takie utopijne 
marzenie, żeby w przyszłości młode osoby, które zaczynają zakładać rodziny w tym 
mieście, miały możliwość wynajęcia z Katowickiego Towarzystwa Budownictwa 
Społecznego mieszkania, „na ich kieszeń”, żeby nie było problemu z mieszkaniami  
w naszym mieście, żeby ludzie nie uciekali do ościennych miast, takich jak: 
Mysłowice, Siemianowice Śląskie,  Świętochłowice, żeby zostawali właśnie tutaj  
i żeby płacąc podatek dochodowy w tym mieście, przyczyniali się jeszcze bardziej  
do rozwoju tego miasta. Ważne jest to, żeby młodzi czuli się tutaj potrzebni, żeby 
pokazać im, że chcemy ich tutaj.  
Oczywiście są już realizowane takie działania.  
Przykładem może być na pewno tytuł Europejskiego Miasta Nauki 2024 dla miasta 
Katowice.  
Podczas Śląskiego Festiwalu Nauki zostało mi zadane pytanie  
na panelu: „Co zrobić, żeby młodzi chcieli tutaj zostać?. Nie jest to łatwa odpowiedź. 
Na pewno takim krokiem jest budowa HUBu  gamingowo - technologicznego  
na terenach po Kopalni „Wieczorek”.  
Chciałbym, żeby w przyszłości Bulwary Rawy, znajdujące się na terenie obok 
Uniwersytetu Śląskiego i dalej wzdłuż całego Zawodzia, żeby zaczęły tętnić życiem, 
żeby było to coś, na wzór Bulwarów Wisły w Warszawie.   
Chciałbym,  żeby powstały na terenach poindustrialnych miejsca spotkań  
dla młodych, żebyśmy mogli tam pójść, spotkać się nawzajem, żebyśmy mogli tam 
rozwijać również nasze zamiłowanie do życia społecznego, do bycia wspólnotą…   
Na pewno jest to ciężkie do zrobienia, natomiast jest to możliwe.  
W filmie, który został tu pokazany, dotyczącym sytuacji miasta w 2023  roku było 
mówione o rzeczach dla seniorów. Dla osób młodych, troszeczkę mniej.  To boli,   
że w sekcji dla seniorów było tego więcej aniżeli dla młodych, natomiast myślę,  
że z czasem jesteśmy w stanie poprawić tę ilość.   
Była też mowa o ilości miejsc w żłobkach w porównaniu z 2014 rokiem. Na pewno 
problemem jest również to, że w stosunku do 2022 roku, w 2023  było o 10 miejsc 
mniej w żłobkach aniżeli  rok wcześniej, co pokazuje nam, że niestety, te miejsca  
się zmniejszają i musimy coś zrobić, żeby pozwolić młodym osobom, które chcą 
zakładać rodziny, żeby chciały pozostać w Katowicach.  
Słowem podsumowania,  chciałbym  jeszcze  tylko zwrócić się do Panów 
Prezydentów, do całej Rady Miasta  jednym słowem,  jednym zdaniem: „Pamiętajcie 
o młodych, ponieważ to my będziemy filarem tego miasta i to my będziemy  
je rozwijać”. 
 

3. Pan Tadeusz Oczko – Przewodniczący Rady Seniorów Miasta Katowice (wyraził 
zgodę na publikację swoich danych osobowych w nagraniu i protokole z sesji). 

/Przemówienie Pana Tadeusza Oczko- zał. nr 3 do protokołu/ 

https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Sesje/dokument.aspx?idr=141303
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4. Pan Szymon Sidło – Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Katowice Katowice 

(wyraził zgodę na publikację swoich danych osobowych w nagraniu i protokole  
z sesji). 
„Mam dzisiaj wielką przyjemność reprezentować Młodzieżową Radę Miasta 
Katowice, a przede wszystkim reprezentować młodych mieszkańców Katowic  
w debacie na temat stanu miasta za rok 2023, przede wszystkim w debacie na temat 
tego, jak miasto ma wyglądać na lata następne.  
Chciałbym ponowić apel jednego z moich przedmówców, który mówił wcześniej,  
że to miasto kiedyś będzie należeć do nas i polityka, jaką Państwo aktualnie 
wprowadzacie do życia ma być z myślą, nie tylko o seniorach, ale również z myślą  
o osobach młodych, bo to naszą odpowiedzialnością jest, żeby to miasto wyglądało 
tak, jak ma wyglądać. Odpowiedzialnością Państwa jest zapewnić nam możliwość, 
żebyśmy mogli o to miasto w przyszłości zadbać.  
Jeśli mowa o polityce skierowanej w kierunku młodych, jaka była wykonywana przez 
Pana Prezydenta przez ostatni rok, chciałbym tutaj powołać się na kwestię środków  
z UNICEFu, jakie wpłynęły do miasta w ogromnej ilości. Za te środki, jako 
Młodzieżowa Rada, mieliśmy przyjemność wybudować dwa miejsca dla młodych, 
dwa miejsca spotkań, już dostępne: jedno przy ulicy Panewnickiej w Ligocie, drugie 
przy ulicy Sokolskiej w Śródmieściu. Są to miejsca spotkań dla młodych, które dzięki 
możliwości wykorzystania tych środków, działają. Są przede wszystkim darmowe  
i otwarte. Mamy również finansowanie na szkolenia dla młodych ludzi. Ponownie 
pada tutaj kwestia edukacji, między innymi klimatycznej. W tym kierunku zamierzamy 
pójść, żeby to klimat stał się tematem, jaki chcemy podejmować. Widzimy inwestycje, 
chociażby ulicę Warszawską, czyli tematy które pokazują, że Katowice zielenieją  
i to jest polityka, która powinna dziać się dalej, ale powinna dziać się przede 
wszystkim sprawiedliwie.  
Chciałbym podnieść apel, jaki pojawiał się wielokrotnie, kiedy chodziliśmy  
po katowickich szkołach, aby polityka, jaką Państwo wykonujecie, szła w kierunku 
młodych, w kierunku szkół, aby edukacja w Katowicach, szkolnictwo, było kierowane 
nie tylko z myślą o tym, aby polityka miejska wyglądała dobrze na zewnątrz,  
ale również, żeby wewnątrz - uczniowie byli, po prostu, zadowoleni z tego,  
jak samorząd terytorialny wykonuje ambicje samorządu szkolnego i aby ta polityka 
była wykonywana przede wszystkim poprawnie.  
Słuchałem wszystkich wypowiedzi Klubów Radnych, które podnosiły temat ekologii  
i tego, aby miasto było miastem zielonym i ekologicznym. Bardzo cieszy mnie to, jako 
osobę młodą, że mamy konsensus w mieście i że wszyscy chcą aby miasto było 
miastem ekologicznym, miastem zielonym. Zależy nam na tym, żeby Katowice były 
miastem, przede wszystkim przyjazdem i żeby ludzie z tego miasta nie uciekali  
ze względu na industrializm. Chcemy dokonać tej sprawiedliwej transformacji,  
o której mowa cały czas, o której słyszymy na lekcjach, o której słyszymy w szkole.  
To jest zadaniem samorządu terytorialnego aby zapewnić możliwość tego, żeby   
ta transformacja odbyła się sprawiedliwie i żeby odbyła się przede wszystkim, 
skutecznie. Widzimy na własne oczy, w którym kierunku idzie miasto  
i  że miasto zielenieje, co jest ogromną korzyścią i przede wszystkim jest przyciągające  
dla młodych.  
Jeden temat jednak cały czas pozostaje otwarty. Jest to temat mieszkalnictwa. Tutaj 
już jeden z przedmówców ten temat podejmował.  
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Chciałbym podnieść apel do Państwa, jako że mam dzisiaj tę przyjemność. Proszę 
Państwa aby mieszkalnictwo miasta było kierowane z myślą o osobach, które  
do tego miasta mają przyjechać, mają tutaj żyć i mają tutaj mieszkać.  
Akademiki studenckie to jest jeden z tematów podejmowanych cały czas. Również 
tematem są mieszkania, tanie mieszkania dla młodych, polityki mieszkaniowe, które 
mają na celu zapewnić możliwość mieszkania w mieście, bo to czy ludzie chcą 
mieszkać w Katowicach,  wydaje się  jest oczywiste,  jednak muszą mieć tę możliwość, 
żeby w mieście zamieszkać. Dlatego prosiłbym Państwa, przez tę kadencję, jaka 
niedawno się ukonstytuowała, aby inicjować tematy, które pójdą w kierunku,  
nie tylko osób starszych, nie tylko osób już mieszkających  w Katowicach, ale przede 
wszystkim osób młodych. Niech  pójdzie to w kierunku sprawiedliwym.  
Jako Młodzieżowa Rada szóstej kadencji  zbliżamy się do końca naszej działalności,  
w październiku będą wybory na kadencję siódmą.  
Jeśli miałbym podsumować współpracę do 2023 z Urzędem Miasta Katowice  
i z urzędem, jaki pełni Pan Prezydent Marcin Krupa, to wydaje mi się, że  jesteśmy 
zdecydowanie zadowoleni z tego, w jakim kierunku idzie ta współpraca, a przede 
wszystkim z faktu, że współpraca odbywa się partnersko. To jest coś na czym zależało 
nam od początku,  jak  partycypować aby nie dochodziło do sytuacji,  gdzie decyzje 
zapadają bez głosu młodych. „Nic o nas, bez nas” to jest tekst historyczny,  który 
ukształtował się w naszej kulturze historycznej. Chciałbym, żeby został zapamiętany 
na dłużej i aby katowicka młodzież czuła, że ma możliwość, bo to jest piękne,  
że czujemy, że jesteśmy wysłuchani, ale też o to musimy sami zawalczyć i to jest 
kwestia, której sami nie rozwiążemy, jeśli nie będziemy o to zabiegać.  
Jeśli ponownie mógłbym o coś zaapelować do Państwa, to o wysłuchanie głosu, tego 
czego młodzi ludzie chcą, bo to w Państwach rękach, Państwa długopisach jest 
możliwość tego, aby wykonać te prośby, czego młodzi ludzie chcą. Młodzi ludzie 
naprawdę mają ogromną siłę. My, jako Młodzieżowa Rada jedynie możemy pomagać 
im to wykonać, ale to Państwa zadaniem, jako organu stanowiącego, jest się tym 
zająć”.  

 
Pan Prezydent Marcin Krupa podsumował dyskusję i wypowiedzi.  
Stwierdził, że z wielką uwagą wysłuchał wszystkich opinii, zarówno Klubów Rady Miasta 
Katowice, jak i mieszkańców, którzy poświęcili swój czas na to, aby tu debatować na temat 
roku 2023, realizacji, które zostały dokonane, stanu fiskalnego miasta,  jak również 
wszystkich ważnych wyzwań, które stoją przed nami na lata kolejne.  
Oczywiście, trudno powiedzieć, że wszystko doskonale wyszło w roku 2023. Tak się nie da.  
Jesteśmy w czasie, krótko po kampanii wyborczej. Startując na urząd Prezydenta,  wskazywał 
to, co udało się w mieście zrealizować, na przestrzeni, nie tylko ostatniego roku, ale całej 
kadencji, jakie wezwania nas czekały, jakie były problemy, z którymi borykaliśmy się, które 
musieliśmy pokonywać i które rzutowały na przyszłość miasta. 
Przed nami bardzo trudny okres, dokończenie obecnego roku, ale też budżetowanie na rok 
2025. Jest to „na głowie”, nie tylko Prezydenta Miasta, ale całego Urzędu, który dwoi się  
i troi, jak te środki podzielić, z jakich zadań rezygnować, jakie zadania kontynuować i jakie 
zadania wprowadzać, jako nowe, do budżetu miasta.  
Prezydent bardzo serdecznie podziękował, nie tylko radnym, ale też wszystkim 
mieszkańcom, którzy oddali głos w wyborach, bo to jest najważniejsze absolutorium, które 
się raz na kadencję przechodzi. To jest coś, co buduje, bo jeżeli ten wynik jest dobry,   
to jest właśnie kwintesencja demokracji. Oczywiście to  pozostawia konieczność pochylenia 
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się również nad sprawami, które są sygnalizowane w mniejszościach, albo z punktu widzenia 
pewnej lokalności. 
Na miasto jednak musimy zawsze patrzeć w sposób globalny. Tego wszyscy musimy  
się nauczyć.  Czasami różne sytuacje są niezrozumiałe i też kłopotliwe dla lokalności, inaczej  
zaś  wyglądają w perspektywie całego miasta.  Przypomniał,  że miasto, w szczególności 
Prezydent, musi przestrzegać prawa, które jest, niestety, w naszym kraju, różnie 
interpretowane. Stąd, to sądy służą do tego, aby rozstrzygać o słuszności podejmowanych 
decyzji, w sytuacji  jeżeli ktoś się z nimi nie zgadza. Na tym  też polega demokracja.  
Prezydent podziękował za wszystkie opinie, za uwagi, bo do nich w szczególności będzie 
chciał się w przyszłości odnieść i spróbować podjąć te wyzwania.  
W szczególności,  podziękował za uwagi dotyczące kwestii młodych, bo to jest element,  
który od dawna staramy się rozwijać, wspólnie z Radą Miasta i Urzędem Miasta. To jest 
bardzo ważne, żeby miasto Katowice przyciągało młodych ludzi, stąd starania o tytuł 
Europejskiego Miasta Nauki, pokazanie jak wiele różnych, ciekawych uczelni wyższych mamy 
w obszarach naszego miasta. To jest prawie 750 różnych kierunków i dziedzin, które można 
studiować w Katowicach. Na wskroś, jesteśmy miastem akademickim. Gdybyśmy sobie zadali 
przed Europejskim Miastem Nauki pytanie o to, czy jesteśmy miastem akademickim,  
to niewiele osób w mieście, też w Polsce, to dostrzegało. Tymczasem, dzisiaj, naprawdę 
mamy wielką szansę, którą wygraliśmy wspólnie, z uczelniami wyższymi, z konsorcjum, które 
jest jedynym tego typu tworem w całym naszym kraju, którego nam zazdroszczą inne ośrodki 
miejskie, bo to tutaj rektorzy umieli usiąść do wspólnego stołu i podjąć wspólne decyzje, 
służące rozwojowi, miasta Katowice poprzez uczelnie wyższe. To krok w dobrą stronę. 
Prezydent stwierdził, że przyjmuje także uwagi dotyczące kwestii rozszerzenia bazy 
mieszkaniowej, gdyż to jest właśnie to, co wiele razy już powtarzał, a mianowicie,  
że istnieją  trzy ważne, stabilne „nogi”,  na których wszystko w przyrodzie stoi: 
mieszkalnictwo,  miejsce pracy i możliwość spędzania wolnego czasu. Te aspekty staramy  
się, w miarę  zrównoważenie, prowadzić i to już jest widoczne w mieście wśród tych osób, 
które chcą to zobaczyć.  
Nie byłoby tego,  gdyby nie dobra współpraca z Radą Miasta i zgoda na szereg działań, które 
Prezydent proponuje. Jest to też realizacja wniosków,  także  wniosków radnych  Rady 
Miasta.  „Jesteście najbliżej mieszkańców”. 
Na koniec, Prezydent jeszcze raz serdecznie podziękował  i oczywiście, namawiał  
do głosowania „za” udzieleniem  mu wotum zaufania.  
 
c) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Katowice 
wotum zaufania (DS-46/24). 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
DS-46/24. 
Branżowe komisje zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.  
Dodał, że do podjęcia projektu uchwały wymagana jest bezwzględna większość głosów 
ustawowego składu Rady Miasta Katowice. 
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał pod 
głosowanie projekt uchwały.   
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy 26 głosach „za. 

/Uchwała nr IV/32/24/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  

https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=141315&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%204,%20Glosowanie%2016,%20Data%2020.06.2024%2015.25.42.pdf
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Tym samym Rada Miasta Katowice udzieliła Panu Prezydentowi wotum zaufania za 2023 r. 
Przewodniczący Rady pogratulował Panu Prezydentowi uzyskania wotum zaufania.  
 
Punkt 8. Rozpatrzenie: 
a) sprawozdania z wykonania budżetu miasta Katowice za 2023 rok z erratą (DS-1807/24) 
wraz z informacją uzupełniającą do sprawozdania z wykonania budżetu miasta Katowice za 
2023 rok (DS-1809/24). 
b) informacji Prezydenta Miasta Katowice o stanie mienia komunalnego dotyczącej roku 
budżetowego 2023 wraz z korektą i erratą (DS-1811/24) 
c) sprawozdania o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Katowice  
na lata 2023 -2045 za 2023 rok (DS-1810/24). 
d) sprawozdania z wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury  
i samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej, wobec którego Miasto pełni 
funkcję organu tworzącego za 2023 rok (DS-1808/24). 
e) sprawozdania finansowego miasta Katowice za 2023 r. (DS-41/24) wraz  
ze sprawozdaniem niezależnego biegłego rewidenta z badania sprawozdania finansowego 
Miasta Katowice za okres od 01.01.2023 r. do 31.12.2023 r. (DS-42/24) 
f) opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach o przedłożonym przez Prezydenta 
Miasta Katowice sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2023 rok wraz z informacją  
o stanie mienia komunalnego (DS-7/24). 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że  wzorem lat ubiegłych, by uczynić zadość 
wymaganiom formalnoprawnym w tym punkcie Pan Prezydent przedstawi przekazaną 
Państwu Radnym dokumentację.  
Dodał, że radni otrzymali stosowne materiały w ustawowo określonym terminie.  
Z materiałami tymi zapoznały się również komisje branżowe Rady Miasta.  
 
Prezydent Marcin Krupa przedstawił opracowanie, objęte punktami a-e 

/ Przemówienie Prezydenta nt. wykonania budżetu miasta za 2023 r. – zał. nr 4 / 
 
Przewodniczący Rady dodał, że sprawozdanie niezależnego biegłego rewidenta z badania 
sprawozdania finansowego Miasta Katowice potwierdza prawidłowość sporządzonych 
dokumentów, które przedstawiają rzetelny i jasny obraz sytuacji majątkowej i finansowej 
Miasta na dzień 31 grudnia 2023 r. 
Odczytał uchwałę Nr 4200/IV/69/2024 IV Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Katowicach z dnia 23 kwietnia 2024 r. w sprawie opinii o przedłożonym 
przez Prezydenta Miasta Katowice sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2023 rok wraz  
z informacją o stanie mienia komunalnego (DS-7/24) – dokument zapisany jako f.  
( W trakcie odczytywania uchwały RIO, Przewodniczący Rady ogłosił o 15.40, 2 minutową 
przerwę techniczną, w celu uporządkowania dokumentów w scenariuszu sesji ). 
 
Brak było ze strony radnych uwag do przedstawionych dokumentów.  
Prowadzący obrady podsumował, że Rada zapoznała się ze wszystkimi dokumentami 
wymienionymi w punkcie 8 porządku obrad dzisiejszej sesji. 
 
Punkt 9. Debata absolutoryjna. 
 

https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Sesje/dokument.aspx?idr=141304
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Przewodniczący Rady przypomniał, że wzorem rozwiązań przyjętych do tej pory  
w Katowicach podczas sesji absolutoryjnych zaproponował, aby w tym punkcie odbyły się 
wystąpienia klubowe, w kolejności Przewodniczących Klubów: 
 
Wiceprzewodniczący Klubu Radnych „Koalicji Obywatelskiej” Pan Adam Lejman - Gąska 
przedstawił opinię Klubu dot. wykonania budżetu miasta Katowice za 2023 r.  

/ Przemówienie Pana Adama Lajmana - Gąski ( KO) – zał. nr 5 do protokołu/ 

 
Pan Radny Damian Stępień- Przewodniczący Klubu Radnych „Forum Samorządowe  
i Marcin Krupa” przedstawił opinię Klubu do wykonania budżetu Miasta Katowice za 2023 r.  
„Poziom wykonania budżetu miasta Katowice za 2023 rok wskazuje na skuteczne zarządzanie 
finansami i dbałość o zrównoważony rozwój miasta. Miasto konsekwentnie realizuje swoje 
cele budżetowe, co pozytywnie wpływa na rozwój naszej wspólnoty samorządowej  
i poprawę jakości życia mieszkańców.  Zrównoważony rozwój, stabilność finansowa  
i efektywne zarządzanie środkami publicznymi, to marka, która od wielu lat identyfikowana 
jest z finansami miasta Katowice, a czasy dla polskich samorządów nie są łatwe. W wyniku 
regulacji centralnych zachwiały się wpływy z podatków PIT i CIT, drastycznie wzrosły koszty 
prowadzenia i utrzymania inwestycji. Doświadczamy ogromnego wzrostu cen energii i paliw 
oraz materiałów budowlanych, napotykamy coraz większe niedobory w centralnym 
finansowaniu oświaty i opieki zdrowotnej. Pojawiają się duże opóźnienia i komplikacje w 
absorpcji środków unijnych. Z satysfakcją i nadzieją przyjmujemy zapowiedzi obecnego rządu 
o odwróceniu negatywnych mechanizmów finansowania samorządów. W świetle 
powyższych, obiektywnych przeszkód, wykonanie budżetu miasta Katowice za 2023 rok jest 
przykładem odpowiedzialnego i efektywnego zarządzania finansami publicznymi. Inwestycje 
w kluczowe obszary oraz dbałość o zrównoważony rozwój, sprawiają, że Katowice stają  
się coraz bardziej atrakcyjne, zarówno dla mieszkańców, jak i dla inwestorów, utrzymując  
i rozwijając pozycję lidera na lokalnym rynku samorządów.  
Biorąc pod uwagę powyższe uwarunkowania oraz pozytywne opinie Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Katowicach, niezależnego biegłego rewidenta, Komisji Rewizyjnej, 
wszystkich komisji branżowych Rady Miasta Katowice, wobec prawidłowego wykonania 
budżetu miasta, Klub Radnych „Forum Samorządowej i Marcin Krupa” pozytywnie opiniuje 
sprawozdanie z wykonania budżetu miasta Katowice za 2023 rok i będzie głosował za jego 
przyjęciem oraz udzieleniem Prezydentowi Miasta Katowice absolutorium”.  
 

Pan Radny Piotr Pietrasz – Przewodniczący Klubu „Prawo i Sprawiedliwość” przedstawił 
opinię Klubu do wykonania budżetu Miasta Katowice za 2023 r.  
Przywołał wszystkie wymagane procedurą absolutoryjną dokumenty, które zostały 
przygotowane, jak zwykle terminowo i merytorycznie.  
Był to trudny rok, z powodu czynników zewnętrznych. Otrzymywano wsparcie centralne  
na różne, konkretne działania, które Urząd Miasta zrealizował.  
Radny wysoko ocenił pracę Pani Skarbnik oraz służb finansowych, jako profesjonalną, 
dokładną i rzetelną.  
Niepokój budzi wysokość nadwyżki operacyjnej, jedynie na poziomie 16 mln zł. W ubiegłych 
latach, była ona kilkukrotnie wyższa. Ilość środków na rachunkach bankowych, która jeszcze 
na koniec 2018 wynosiła 500 mln zł, a dzisiaj to jest około 170 mln zł. czy też sięgnięcie  
po środki z obligacji, co jest stosunkowo nową praktyką w mieście. Katowice  
są większe niż Chorzów i mamy szansę zbudować stadion z własnych funduszy. Miejmy 

https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Sesje/dokument.aspx?idr=141305
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nadzieję, że uda nam się to i nie wpłynie to na sytuację finansowa miasta w dalszej 
przyszłości.   
Oceniając, że gospodarka finansowa miasta została przygotowana prawidłowo przez służby 
finansowe i oceniona pozytywnie przez Regionalna Izbę Obrachunkową, Klub „PiS” także 
ocenia pozytywnie i będzie głosował za udzieleniem absolutorium Panu Prezydentowi.  
 
Brak było dodatkowych zgłoszeń do dyskusji w debacie absolutoryjnej.  

 
Punkt 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania  
z programu zadań społecznych i gospodarczych miasta Katowice za 2023 rok (DS-6/24). 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
DS-6/24. 
Komisje branżowe zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie. 
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy 26 głosach „za”.  

/ Uchwała nr IV/33/24/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  

 
Punkt 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 
sprawozdania z wykonania budżetu miasta Katowice za 2023 rok (DS-1806/24). 
 
Przewodniczący Rady przypomniał,  że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
DS-1806/24. 
Komisje branżowe zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Dawid Kamiński przedstawił opinię Komisji 
Rewizyjnej dotyczącą wykonania budżetu miasta Katowice za 2023 r. oraz sprawozdanie 
finansowe miasta Katowice za 2023 rok wraz z wnioskiem Komisji Rewizyjnej o udzielenie 
Prezydentowi Miasta Katowice absolutorium za 2023 rok. 
(Opinia zamieszczona została również w E-sesji i w BIP jako DS-48/24). 

/ Opinia Komisji Rewizyjnej nt. wykonania budżetu miasta Katowice za 2023 r. wraz  
z wnioskiem absolutoryjnym - zał. nr 6 / 

 
Przewodniczący Rady Pan Łukasz Borkowski odczytał  uchwałę Nr 4200.IV.100.2024   
IV Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach z dnia  
7 czerwca 2024 r. w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 
Katowice (DS-55/24).  
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy 25 głosach „za”.  

/ Uchwała nr IV/34/24/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 

https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=141316&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%204,%20Glosowanie%2017,%20Data%2020.06.2024%2015.57.11.pdf
https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Sesje/dokument.aspx?idr=141306
https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Sesje/dokument.aspx?idr=141306
https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=141317&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%204,%20Glosowanie%2018,%20Data%2020.06.2024%2016.06.17.pdf
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Punkt 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego miasta Katowice za 2023 rok (DS-43/24). 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni sprawozdanie finansowe otrzymali jako druk 
sesyjny DS-41/24, a projekt uchwały jako druk sesyjny DS-43/24. 
Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy 26 głosach „za”.  

/ Uchwała nr IV/35/24/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta 
Katowice absolutorium z tytułu wykonania budżetu miasta Katowice za 2023 rok  
(DS-44/24). 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
DS-44/24. 
Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie.  
Dla podjęcia projektu uchwały wymagana była bezwzględna większość głosów ustawowego 
składu Rady Miasta Katowice. 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy 26 głosach „za”.  

/ Uchwała nr IV/36/24/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  

 
Przewodniczący Rady złożył gratulacje Prezydentowi, a Pan Prezydent podziękował  
za udzielenie mu absolutorium.  
Podziękował też wszystkim swoim pracownikom, współpracującym i przygotowującym 
dokumenty finansowe związane z tą procedurą.  
 
Punkt 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji 
Miejskiego Programu „Katowicki Senior w Mieście” na lata 2022-2027 za 2023 rok  
(DS-37/24). 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
nr DS-37/24. 
Projekt posiadał pozytywną opinię Komisji Polityki Społecznej oraz Rady Seniorów Miasta 
Katowice. 
Powiatowa Rada Działalności Pożytku Publicznego zaopiniowała projekt pozytywnie. 
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy 25 głosach „za”.  

/ Uchwała nr IV/37/24/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  

https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=141319&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%204,%20Glosowanie%2019,%20Data%2020.06.2024%2016.07.00.pdf
https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=141321&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%204,%20Glosowanie%2020,%20Data%2020.06.2024%2016.07.46.pdf
https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=141324&menu=660
https://bip.katowice.eu/SiteAssets/Lists/Dokumenty/Uprawnienia/Sesja%204,%20Glosowanie%2021,%20Data%2020.06.2024%2016.11.38.pdf
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Punkt 15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji 
stałych Rady Miasta Katowice na II półrocze 2024 roku (DS-38/24). 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
nr DS-38/24. 
Projekt posiada pozytywną opinię Komisji Organizacyjnej. Komisje branżowe ustaliły plany 
pracy na swoich czerwcowych posiedzeniach. 

 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy 25 głosach „za”.  

/ Uchwała nr IV/38/24/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miasta 
Katowice nr II/6/24 z dnia 14 maja 2024 r. w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków  
i Petycji Rady Miasta Katowice oraz ustalenia jej składu osobowego (DS-39/24). 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
nr DS-39/24.  
Projekt stanowił inicjatywę uchwałodawczą Klubu Radnych „Prawo i Sprawiedliwość”  
i dotyczył delegowania członków tego Klubu do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
 
Do projektu opinię przedłożył Prezydent Miasta Katowice zawartą w piśmie z dnia  
17 czerwca 2024 r. 
Podczas posiedzenia Komisji Organizacyjnej w dniu 18 czerwca 2024 r. ustną autopoprawkę 
złożył Pan Piotr Pietrasz Przewodniczący Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości. W miejsce 
Pana Leszka Piechoty, Pan Przewodniczący zaproponował wpisanie Panów: Piotra 
Pietrasza i Pana Mariusza Skibę – odpowiednio pkt 7 i 8. 
Zainteresowani wyrazili zgodę na pracę w wyżej wymienionej Komisji. 
Projekt posiada pozytywną opinię Komisji Organizacyjnej. 
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie wraz ze zgłoszoną autopoprawką.  
Uchwała została podjęta większością głosów, przy 24 głosach „za”, brakiem sprzeciwu  
i 1 głosie „wstrzymującym się”.    

/ Uchwała nr IV/39/24/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 17 został wykreślony z porządku obrad.  
 
Punkt 17a) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie w sprawie zmiany regulaminu 
realizacji przedsięwzięć niskoemisyjnych w ramach realizacji projektu „STOP SMOG w GZM 
- poprawa jakości powietrza na terenie Górnośląsko-Zagłębiowskiej Metropolii”  
(DS-52/24). 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
nr DS-52/24. 
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Projekt posiadał  pozytywną opinię Komisji Klimatu i Środowiska. 
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy 25 głosach „za”.  

/ Uchwała nr IV/40/24/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 17b) Rozpatrzenie Projektu uchwały w sprawie delegowania radnych Rady Miasta 
Katowice do składu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w Katowicach (DS-54/24). 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
nr DS-54/24. 
Projekt posiadał  pozytywną opinię Komisji Organizacyjnej. 
 
W wyniku uzgodnień międzyklubowych, Przewodniczący Rady zaproponował do składu 
Komisji następujących Państwa Radnych: 
1) Tomasza Maśnicę  
2) Borysa Pronobisa 
Zainteresowani wyrazili zgodę na pracę w wyżej wymienionej Komisji. 
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy 25 głosach „za”.  

/ Uchwała nr IV/41/24/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 17c) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu oraz w budżecie 
miasta Katowice na 2024 rok (DS-56/24) 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
nr DS-56/24. 
Projekt posiadał  pozytywną opinię Komisji Budżetu Miasta. 
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy 25 głosach „za”.  

/ Uchwała nr IV/42/24/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 17d) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej miasta Katowice na lata 2024-2045 (DS-57/24) 
 
Przewodniczący Rady przypomniał,  że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
nr DS-57/24. 
Projekt posiadał  pozytywną opinię Komisji Budżetu Miasta. 
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Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy 25 głosach „za”.  

/ Uchwała nr IV/43/24/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 17e) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad i trybu 
postępowania przy udzielaniu dotacji celowej na realizację zadań z zakresu ochrony 
środowiska i gospodarki wodnej oraz kryteriów wyboru inwestycji do finansowania   
(DS-58/24). 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
nr DS-58/24. 
Projekt posiadał pozytywną opinię Komisji Budżetu Miasta. 

 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy 24 głosach „za”.  

/ Uchwała nr IV/44/24/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 17f) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Zasad przeprowadzenia  
w mieście Katowice naboru wniosków o zawarcie umowy najmu, w tym określenia 
dodatkowych kryteriów pierwszeństwa, zasad przeprowadzania oceny punktowej  
i maksymalnej wysokości obowiązkowej kaucji dla mieszkań budowanych  
z wykorzystaniem finansowania zwrotnego i wsparcia z Funduszu Dopłat” (DS-51/24) 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
nr DS-51/24. 
Projekt  posiadał  pozytywną opinię Komisji Rozwoju i Infrastruktury w wersji poddanej 
konsultacjom społecznym na Platformie Konsultacji Społecznych. Podczas konsultacji  
nie zgłoszono uwag. 
Powiatowa Rada Działalności Pożytku Publicznego zaopiniowała projekt pozytywnie. 
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy 25 głosach „za”.  

/ Uchwała nr IV/45/24/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 17g) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
"Zasad przeprowadzenia naboru wniosków o zawarcie umowy najmu, w tym określenia 
kryteriów pierwszeństwa, zasad przeprowadzania oceny punktowej oraz wysokości 
obowiązkowej kaucji dla mieszkań w ramach programu "Mieszkanie Plus" w Katowicach" 
(DS-53/24) 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
nr DS-53/24. 
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Projekt posiadał  pozytywną opinię Komisji Rozwoju i Infrastruktury w wersji poddanej 
konsultacjom społecznym na Platformie Konsultacji Społecznych. Podczas konsultacji  
nie zgłoszono uwag. 
Powiatowa Rada Działalności Pożytku Publicznego zaopiniowała projekt pozytywnie. 
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy 25 głosach „za”.  

/ Uchwała nr IV/46/24/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej 
nadania Pomnikowi Powstańców Śląskich oraz parkowi Powstańców Śląskich imienia 
"Pamięci Ofiar Wojny Domowej" (DS-49/24). 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
nr DS-49/24. 
Projekt stanowi inicjatywę uchwałodawczą Komisji Skarg, Wniosków i petycji. 
 
Przewodniczący Komisji Pan Krzysztof Pieczyński krótko przedstawił projekt uchwały. 

 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy 25 głosach „za”.  

/ Uchwała nr IV/47/24/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działania 
Dyrektora III Liceum Ogólnokształcącego im. A. Mickiewicza w Katowicach (DS-50/24). 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
nr DS-50/24. 
Projekt stanowi inicjatywę uchwałodawczą Komisji Skarg, Wniosków i petycji. 
 
Przewodniczący Komisji Pan Krzysztof Pieczyński krótko przedstawił projekt uchwały. 

 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy 25 głosach „za”.  

/ Uchwała nr IV/48/24/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 19a) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wskazania Wiceprzewodniczącego 
Rady Miasta Katowice, uprawnionego do podpisywania polecenia wyjazdu służbowego  
dla Przewodniczącego Rady Miasta Katowice (DS-61/24) 
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Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
nr DS-61/24. 
Zaproponował, aby polecenie wyjazdu służbowego podpisywał Pan Tomasz Maśnica. 
(Potwierdzono zgodę Pana Radnego Maśnicy). 
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy 25 głosach „za”.  

/ Uchwała nr IV/49/24/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 19b) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia 
składów osobowych komisji stałych Rady Miasta Katowice (DS-62/24) 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
nr DS-62/24. 
W wyniku uzgodnień międzyklubowych do składów komisji wprowadzone zostały 
następujące zmiany: 

1) Komisja Budżetu Miasta:   
„Łukasz HANKUS”  
„Krystyna PANEK” 
„Piotr TRZĄSKI”  

Zainteresowani wyrazili zgodę na pracę w wyżej wymienionej Komisji. 
 

2) Komisja Edukacji: 
„Krystyna PANEK” 
„Leszek PIECHOTA” 

Zainteresowani wyrazili zgodę na pracę w wyżej wymienionej Komisji. 
„Magdalena SKWAREK” ( zgłosiła na piśmie że wyraża zgodę)  
 

3) Komisja Kultury: 
„Krystyna PANEK” 
„Piotr PIETRASZ” 

Zainteresowani wyrazili zgodę na pracę w wyżej wymienionej Komisji. 
 

4) Komisja Sportu: 
„Piotr PIETRASZ”  
„Piotr TRZĄSKI” 

Zainteresowani wyrazili zgodę na pracę w wyżej wymienionej Komisji. 
 

5) Komisja Polityki Społecznej: 
„Krystyna PANEK” 
„Piotr PIETRASZ” 

Zainteresowani wyrazili zgodę na pracę w wyżej wymienionej Komisji. 
 

6) Komisja Klimatu i Środowiska: 
„Łukasz HANKUS” 
„Leszek PIECHOTA” 

https://bip.katowice.eu/RadaMiasta/Uchwaly/dokument.aspx?idr=141341&menu=660
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„Mariusz SKIBA”  
Zainteresowani wyrazili zgodę na pracę w wyżej wymienionej Komisji. 
 

7) Komisja Rozwoju i Infrastruktury: 
„Łukasz HANKUS”  
„Mariusz SKIBA” 

Zainteresowani wyrazili zgodę na pracę w wyżej wymienionej Komisji. 
 

8) Komisja Transportu: 
„Leszek PIECHOTA” 
„Mariusz SKIBA”  

Zainteresowani wyrazili zgodę na pracę w wyżej wymienionej Komisji. 
 

Z Komisji Organizacyjnej wykreślono nazwisko Pana Wiceprezydenta Macieja Biskupskiego. 
 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy 25 głosach „za”.  

/ Uchwała nr IV/50/24/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 19c) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru 
przewodniczących i wiceprzewodniczących stałych komisji Rady Miasta Katowice  
(DS-63/24). 
 
Przewodniczący Rady przypomniał, że radni otrzymali projekt uchwały jako druk sesyjny  
nr DS-63/24. 
Zaproponował, aby wiceprzewodniczącym Komisji Rozwoju i Infrastruktury został Pan Łukasz 
Hankus ( wyraził na to zgodę ).  

 
Wobec braku uwag oraz zgłoszeń ze strony radnych, Prowadzący obrady poddał projekt 
uchwały pod głosowanie.  
Uchwała została podjęta większością głosów, przy 24 głosach „za”, braku sprzeciwu i 1 głosie 
„wstrzymującym się’.  

/ Uchwała nr IV/51/24/ 
( Protokół z imiennego głosowania)  
 
Punkt 20. Komunikaty i wolne wnioski. 
 
Przewodniczący Rady przekazał kilka komunikatów międzysesyjnych:  

1. do końca czerwca radni mogą składać propozycje do projektu budżetu miasta  
na 2025 rok. 

2. Poprosił radnych - którzy tego jeszcze nie uczynili - o przedłożenie informacji  
nt. miejsca i harmonogramu pełnionych dyżurów. 

 
Pan Radny Leszek Piechota wspomniał o wciąż jeszcze obowiązującej uchwale Rady Miasta, 
podjętej w 2014 roku, a dotyczącej zwolnień od podatku od nieruchomości w budynkach, 
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których elewacja jest remontowana. Dodał, że uchwała ta została podjęta z inicjatywy 
senatorskiej Pana Radnego. Jej ważność upływa w bieżącym roku.  
Radny zapytał, czy Pan Prezydent lub Przewodniczący Rady podjęli inicjatywę 
uchwałodawczą o przedłużeniu obowiązywania wspomnianej uchwały.  
Prezydent Marcin Krupa zobowiązał się rozeznać sprawę, dodając jednocześnie, że niewiele 
podmiotów korzystało z tego rozwiązania. Pani Skarbnik bada sprawę, także pod względem 
finansowym i przygotuje regulacje w tej sprawie.  
 
Przewodniczący Rady Pan Łukasz Borkowski poproszony przez radnego Piechotę, 
zobowiązał się także zbadać sprawę. Dodał jednak, że jest jeszcze zapas czasowy, gdyż 
uchwała wciąż obowiązuje,  do końca bieżącego roku.  
Pan Radny Leszek Piechota zobowiązał się, że Klub „PiS” poprze taki projekt uchwały.  
 
Pan Prezydent Marcin Krupa zaprosił radnych do sali 315.  
 
Punkt 21. Zamknięcie sesji.                                                                                                     
 
Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady Pan Łukasz Borkowski zakończył 
obrady IV sesji IX kadencji samorządu o godz. 16.30.  
 
Protokołowała:                                                               Prowadzący obrady: 
 
Beata Musiał                                                                       Przewodniczący  
                                                                                         Rady Miasta Katowice  
                                               
                                                                                             Łukasz Borkowski 
 

 


